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I. Elnökségi ülés 

 

Süle András üdvözölte a jelenlévőket, majd az előző elnökségi tanácskozás óta eltelt időszak 

legfőbb események ismertetésére került sor. 

 

EAHP-ESCP: Fogadalomtétel 

Mint azt novemberi tájékoztatónkban már jeleztük, október 12-én az EAHP (Kórházi 

Gyógyszerészek Európai Szervezete) és az ESCP (Európai Klinikai Gyógyszerészeti 

Társaság) vezetői szimbolikus fogadalmat tettek a társadalomnak Brüsszelben, egy 

sajtónyilvános esemény keretei között. A járványügyi korlátozások miatt az Európai Parlament 

Sajtóklubjában mintegy negyven fő lehetett csak jelen, a további érdeklődők kivetítőkön követték 

az eseményeket. Számos orvosszakmai, gyógyszerészeti társaság, valamint betegszervezet 

képviselői is részt vettek az eseményen, így a UEMS, az EPSA, az EPF, az ESNO, a DG Grow, 

valamint a gyógyszeripar képviselői és Újhelyi István európai parlamenti képviselő. Az elnök 

kiemelte, hogy az eseménynek jelentős és jó sajtóvisszhangja volt Európa-szerte - ellentétben a 

visszafogott hazai érdeklődéssel. 

https://www.mgyt-kgysz.hu/hirek-uj/eahp-hirek/836-hitet-tettek-a-korhazi-es-a-klinikai-

gyogyszereszek-a-kozosseg-erdekeinek-szolgalata-mellett  

 

https://www.mgyk.hu/hitet-tettek-a-korhazi-es-a-klinikai-gyogyszereszek-a-kozosseg-

erdekeinek-szolgalata-mellett.html 

 

A fogadalomtételt moderált panelbeszélgetés, majd kötetlen vita követte. Süle András 

kiemelte, hogy beszélgetés során a finanszírozói oldalról is sok, pozitív hozzászólás, felismerés 

fogalmazódott meg, amelyek azt mutatták, hogy a kórházi gyógyszerészek munkájában jelentős 

anyagi potenciált látnak.  

Az elnök jó hírként osztotta meg az információt, hogy a járóbeteg-szakellátásban dolgozó 

orvosok szervezetének (KBV, Kassenärztliche Bundesvereinigung) vezetője, Sten Beneke 

hozzászólásában külön hangsúlyozta a gyógyszerészek részvételének fontosságát a 

praxisközösségekben, és így az alapellátásban, a kórház – alapellátás, az alapellátás – szakellátás 

átmeneteinek gyógyszeres terápiamenedzsmentje a rendszer fontos eleme kell legyen. 

A résztvevők megállapodtak abban, hogy még az idén külön is egyeztetnek az ügy 

továbbvitele érdekében. A szélesebb szakmai közvéleménnyel való találkozást Süle András 

nagyon pozitív élménynek tartotta, amelynek további eredményei is lehetnek. 

Az EPSA gyógyszerészhallgatói szervezet alelnöke arra hívta fel a figyelmet, hogy a kórházi 

és klinikai gyógyszerészet iránt fogékonyabbak érdeklődését korábban, az egyetemi évek 

felénél a területre kellene irányítani. Az elnök, hivatkozva a KKTSZ, a HUPSA, valamint a „21 

Nő az Egészségügyért” alapítvány mentorprogramjainak sikerére is, saját tapasztalataival 

támasztotta alá a véleményt, mely szerint azok gimnazisták, akik a diákpályázatokon jó helyezést 

érnek el, nagyobb eséllyel fordulnak a pálya felé. „Jócskán van értelme már a gimnazistákat is az 

egészségügyi hivatások felé orientálni” - fogalmazott, és kérte Szabó Alexandra közreműködését 

https://www.mgyt-kgysz.hu/hirek-uj/eahp-hirek/836-hitet-tettek-a-korhazi-es-a-klinikai-gyogyszereszek-a-kozosseg-erdekeinek-szolgalata-mellett
https://www.mgyt-kgysz.hu/hirek-uj/eahp-hirek/836-hitet-tettek-a-korhazi-es-a-klinikai-gyogyszereszek-a-kozosseg-erdekeinek-szolgalata-mellett
https://www.mgyk.hu/hitet-tettek-a-korhazi-es-a-klinikai-gyogyszereszek-a-kozosseg-erdekeinek-szolgalata-mellett.html
https://www.mgyk.hu/hitet-tettek-a-korhazi-es-a-klinikai-gyogyszereszek-a-kozosseg-erdekeinek-szolgalata-mellett.html
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a téma, a lehetőség januári megvitatásához. „Nem szabad az utánpótlásra munkánk másodrangú 

elemeként tekinteni. Már a hallgatói státusz előtt, a gimnáziumi évek alatt érdemes a hivatás 

magvait elhinteni a fiatalokban” – hangzott el a konklúzió.  

 

Október 13-án zajlott az EFCCA találkozó  

A gyulladásos bélbetegek európai szervezetének kezdeményezésére megtartott 

webinárium folytatásaként a találkozón született egy együttműködési megállapodás, amely 

szerint a szervezet megnyitja a kórházi gyógyszerészek előtt – mint olvasók, még inkább, mint 

szerzők előtt - saját folyóiratukat. Az első cikket Süle András hamarosan elkészíti. A cikk 

gondozási oldalról közelíti meg a gyulladásos bélbetegségek témáját; a tájékozódásban segíti a 

betegeket: mikor fordulhatnak a gyógyszerészhez, miben tud nekik segíteni, továbbá információkat 

ad az új terápiás lehetőségekről, például a biológiai terápiákról, a klinikai vizsgálatokban való 

részvétel lehetőségeiről.   

 

MGYT-KGYSZ kongresszus  

Egy év kimaradás után, október 15-17. között Szegeden tartották meg az MGYT-KGYSZ 

kongresszusát. A kiemelt témák egyike volt a koronavírus-járvánnyal kapcsolatos gyógyszerészi 

feladatok ismertetése. Süle András úgy látta, hogy évről-évre szakmailag fajsúlyosabb tartalmak 

jelennek meg a konferencia programjában, a panelbeszélgetések és az egyes előadásokat övező 

nyílt viták pedig kimondottan pezsgővé és interaktívvá teszik az egyes szekciókat. A konferencián 

több KKTSZ-elnökségi tag is részt vett.  

Somogyi Aranka beszámolt arról, hogy a résztvevők között jó volt látni a sok fiatalt, akik ígéretes, 

kiváló előadásokat tartottak. Szabó Alexandra ehhez hozzátette, hogy „ez egyben feladatot is ad 

nekünk”. Fontosnak tartotta, hogy az új kollégák őszintén el merik mondani egymásnak 

problémáinkat, mert ebből lehet a legtöbbet tanulni. Hantos Mónika örömmel számolt be fiatal 

kollégái szerepléséről, és a rezidensi csapat integrálásának, a közösségben való megerősítésének 

sikeréről. Kovács Ildikó kollégái is jól érezték magukat, és szakmailag megelégedetten tértek haza. 

Úgy látta, hogy a műhelymunka kellő súllyal tudott megjelenni, láthatóvá vált a rendezvényen.  

„Az új kollégák, fiatal rezidensek összefogása, munkájuk koordinálása egyben nagy felelősség 

és jó lehetőség is” – foglalta össze Süle András a beszámolókat. Kiemelte, hogy a kongresszus 

látványos bizonyíték volt arra, hogy az on-line találkozókhoz képest egy élő rendezvény 

nagyságrendekkel több információval szolgál, és lehetőséget teremt a direkt kapcsolatokra 

is.  

 

Európai Gyógyszer-közbeszerzési Fórum  

Az EU tagállamaiban működő, gyógyszerbeszerzéssel foglalkozó testületek, 

minisztériumok, egészségpénztárak képviselői október 21-én találkoztak a brüsszeli 

szervezésű virtuális fórumon. A fórum alapját az EAHP felmérése képezte, amely szerint 

Európában, bár számos közbeszerzési megoldás megfigyelhető (központosított nemzeti, regionális, 

kórházcsoportok szerinti, magán tenderek, tárgyalásokon alapuló direkt beszerzések, stb.), a 

nyertesek száma, illetve azok kiválasztásának kritériumrendszere sajátos mintázatot mutat. Széles 

körben kerülnek előtérbe a „többnyerteses” tenderek, különösen a nagy régiókra, illetve országokra 

kiterjedő eljárások esetén. A bírálati szempontoknál természetesen kiemelt fontosságú az ár 

kérdése, ám célszerűen figyelembe vehetők egyéb szempontok, például a garantált 

ellátásbiztonság, a kötbérezési gyakorlat, az automatizált gyógyszerelő-rendszerek támogatása 

vagy kényelmi megfontolások. 

Az EU-tagországok zömében próbálják elkerülni a nem valódi versenyt, például azt, ahol egy 

tenderen csak egy induló vagy egyetlen ajánlattevő van. Ahogy elhangzott: ez az integritást 
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veszélyeztető vonás, és bátorították a többi országot is arra, hogy ilyen esetben bővítsék a szereplők 

körét.  

 

A Szlovák Gyógyszerészi Kamara kongresszusa  

Október 22-én zajlott a Szlovák Gyógyszerészi Kamara éves kongresszusa Pozsonyban, 

amin – rendszeres meghívottként – Süle András is részt vett. Plenáris előadásában az oktatásról, 

a gyógyszerészek munkaerő-piaci helyzetéről és ezeknek az új feladatokkal, bővülő 

kompetenciákkal való összefüggéseiről beszélt. Az elnök hasonló kérdőjelekkel találkozott a 

szlovák kollégáknál, mint itthon: tételes finanszírozás, bérkérdés, adminisztrációs volumen, a 

Covid-ellátás megterhelései, illetve az egészségügy átalakítása. Sajátos helyzetet jelent – ismertette 

a dolgok jelen állását -, hogy Szlovákiában szinte minden kórház magánfenntartásúvá alakult. Az 

egyik fenntartó egyben patikahálózatot is üzemeltet, így kvázi felszámolta a kórházi 

gyógyszertárakat, és ma már saját patikáiból látja el a kórházakat is. A másik, Csehországban 

alapított fenntartó jóval szakmaibb megközelítést alkalmaz a gyógyszerészet szemszögéből.  

 

A PGEU éves kongresszusa  

Október 26-27. között Nizzában rendezték meg a közforgalmú gyógyszerészek európai 

szervezetének éves tanácskozását. Sajátos és igen friss, újszerű elemként a témákat 

túlnyomórészt nem frontális előadások keretében, hanem moderátor által irányított, negyvenöt 

perces beszélgetésekben vitatták meg a felkért szakértők, melyeket a résztvevők hozzászólásai 

követtek. Témák: az FMD jövője, a gyógyszerészi gondozás helyzete, gyógyszerhiányok.  Ez 

utóbbi kapcsán az elnök ismertette a holland kísérleti rendszert, amelyben vény helyett a 

„gyógyszerészi konzílium” kifejezést használják, és az orvos nem konkrét készítményt, 

alkalmazási gyakoriságot nevez meg, hanem betegségre javasol hatástani kategóriát. Így történik 

ez például a hipertónia esetén.  A brit rendszerben az egyszerű betegségek („minor ailment”) 

gyógyszeres kezelése a gyógyszertárhoz van rendelve. Ennek – sok gyógyszerész szerint - van 

veszélye is, főként a betegirányítási felelősségi kör tekintetében.  

 

EMMI-találkozó 

November 10-én Juhász Ákos és Süle András az EMMI Gyógyszerészeti Főosztályának 

vezetőivel találkozott. Az Egészségügyi Szakmai Kollégium és a KKTSZ kezdeményezésére 

közösen tekintették át a behozott gyógyszerek, a módszertani levelek, a gyógyszerelési tévesztések 

és a tételes finanszírozás kérdéseit. Ez utóbbi téma kibontására – vélhetőleg januárban - újabb 

lehetőséget biztosítanak.  

 

A Görög Gyógyszerészeti Társaság Kongresszusa  

November 12-14. között „hibrid” részvétellel zajlott a PEFNI éves kongresszusa, fizikailag 

Ioannina városában. Süle András, plenáris előadásában az ellátórendszer különböző szintjein, 

klinikai munkakörben dolgozó gyógyszerészek szerepéről, feladatairól beszélt. Emellett a kórházi 

gyógyszerészek alap- és szociális ellátásban rejlő lehetőségeit is bemutatta előadásában az elnök. 

 

European Antibiotic Awareness Day 2021 

November 18-án volt a Tudatos Antibiotikum-alkalmazás Európai Napja. Ebből az 

alkalomból Süle András az Inforádióban, a Karc FM-en és a Telex hírportálon adott interjút a 

kockázatokról és a megelőzés lehetőségeiről. A riporterek között volt olyan, akit mélyebben is 

érdekelt a téma, beleértve a kórházi gyógyszerészetet is, így újabb kommunikációs lehetőségekre 

számítunk. 

https://karcfm.hu/archiv/spajz-2021-11-18-0900-1200/ 

https://karcfm.hu/archiv/spajz-2021-11-18-0900-1200/
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https://telex.hu/tudomany/2021/11/21/antibiotikum-tudatos-hasznalat-szuperbakterium-sule-

andras-magyar-gyogyszeresz-kamara-bakterium 

 

https://www.facebook.com/groups/718657469025796/posts/919824262242448/ 

 

Inforádió, Aréna  

November 30-án, a kórházi gyógyszerészetről beszélt Süle András az Inforádió 

műsorában. Az egyórás műsoridő alatt kitértek többek között a Covid-ellátás gyógyszerészi 

sajátságaira, a gyógyszerhiányokra és a felelős antibiotikum-alkalmazás kérdéseire is. Az elnök 

kiemelte a gyógyszerek hozzáférhetőségének demokratikus jellegét. Válaszaival sikerült 

árnyaltabbá tenni a kórházi Covid-ellátásról a médiában kirajzolódó képet. A fertőzések 

elkerülésének módjait ismertetve, elmagyarázta a baktériumok rezisztenssé válásának útját, és 

felhívta a figyelmet az általános higiéniai szabályok betartásának jelentőségére. 

https://infostart.hu/arena/2021/11/30/sule-andras-az-europai-korhazi-gyogyszereszek-

szovetsegenek-elnoke-a-peterfy-korhaz-fogyogyszeresze 

 

https://www.youtube.com/watch?v=7Xw9CA6kQeY 

 

Health First Europe találkozó 

Az egyeztetésre december 6-án került sor. Ez egy lazább csoportosulás, több szakmai 

csoport részvételével. A csoport a kórházi gyógyszerészek közreműködését kérte abban, hogy a 

gyógyszerbiztonság – főleg a gyógyszerelési hibák, az expozíciós biztonság és a mellékhatások - 

ügyét beemeljék a nagyobb, EU-szintű rákellenes stratégiába.  

 

EPSA – EAHP együttműködés  

Együttműködésről született megállapodás az Európai Gyógyszerészhallgatók 

Szövetségének (EPSA) december 6-i rendezvényén az EPSA és az EAHP között. Közös célként 

deklarálták annak elősegítését, hogy a kórházi gyógyszerészet minél jobban megismerhetővé 

válhasson a hallgatói évek alatt. 

Süle András Szabó Alexandrának tette a fel a kérdést, hogy a HUPSA mennyire állna a példa hazai 

bevezetése mellé, és adott esetben szerveznének-e egy fórumot a hallgatóknak. Szabó Alexandra 

egyetértett a javaslattal, és biztosította arról a jelenlévőket, hogy örömmel működnek közre a 

szervezésben.  

 

Ezt követően az elnökség tagjai az oltási program állásáról és a Covid- gyógyszerek 

elérhetőségéről cserélték ki tapasztalataikat.  

A vakcinákból, sajnos, jelentős lejáró készletekkel rendelkezünk. Ebben a szükséges mennyiség 

becslésének pontatlansága is szerepet játszhat. A tapasztalatok szerint az első oltási kampányhetet 

követően lanyhult az érdeklődés, pedig a kórházi oltópontok teljes stábja hétfőtől vasárnapig, 

reggel 7-től este 7-ig, vagy reggel 6-tól este 8-ig várta a fertőzés elleni védelemre vágyó lakosságot. 

A vakcinálás az oltóhetek vége felé „kényelmi szolgáltatássá” változott, de ahhoz viszont nagyon 

drága – hangzott el. 

Az egészségügyben dolgozók tájékoztatása továbbra is hiányos; az oltócentrumok rendszerint a 

rádióból tudták meg, mi vár rájuk a következő napon. A végletekig fáradt szakembergárda számára 

az ad hoc-nak tűnő döntések fokozott terhelést, hatványozott helytállási szükséget jelentenek. 

Gyimesi Nóra, az MGYK elnökségi tagja beszámolt az intézeti gyógyszertárak építészeti feltételei 

c. témáról. A Kamara elnöksége felülvizsgálta a gyógyszertárak építészeti szabályozását; és 

született egy javaslat is. Gyimesi Nóra szerint érdemes egyben tárgyalni a közforgalmi és az intézeti 

gyógyszertárak szabályozását; ehhez kért segítséget. Ez utóbbi esetében elsősorban a lakossági 

https://telex.hu/tudomany/2021/11/21/antibiotikum-tudatos-hasznalat-szuperbakterium-sule-andras-magyar-gyogyszeresz-kamara-bakterium
https://telex.hu/tudomany/2021/11/21/antibiotikum-tudatos-hasznalat-szuperbakterium-sule-andras-magyar-gyogyszeresz-kamara-bakterium
https://www.facebook.com/groups/718657469025796/posts/919824262242448/
https://infostart.hu/arena/2021/11/30/sule-andras-az-europai-korhazi-gyogyszereszek-szovetsegenek-elnoke-a-peterfy-korhaz-fogyogyszeresze
https://infostart.hu/arena/2021/11/30/sule-andras-az-europai-korhazi-gyogyszereszek-szovetsegenek-elnoke-a-peterfy-korhaz-fogyogyszeresze
https://www.youtube.com/watch?v=7Xw9CA6kQeY
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gyógyszerellátást szolgáló egységre gondoltak. A vonatkozó rendelet mellékletében az eszközlista 

részben elavult, ezért ezt is át kell dolgozni.  

Süle András egyetértett a kiszolgáló egységek építési szabályozásának harmonizációjával. Az 

eszköztár aktualizálása elengedhetetlen, de az eszközjegyzékkel vigyázni kell – jegyezte meg -, 

mert a leltározásnál, a tiszti főgyógyszerészi ellenőrzésnél lehet probléma. A következő, januári 

elnökségi ülésre a kollégák, Merczel Sára és Somogyi Aranka felajánlották, hogy átnézik a listát. 

Gyimesi Nóra beszámolt arról is, hogy a Kamara saját You Tube csatornát indít. A videós és egyéb 

rendszerek fejlesztéséhez szükséges forrás megvan, a beszerzés elindult. A feladattal Nagy Vilmost 

bízták meg. Az elnökség szakmai tartalmakat vár; a kórházi szervezet javaslatának elkészítése rá 

vár. Merczel Sára és Koncz Mária segíti ezt a munkát, Süle András részvételével. 

A kommunikációs munkacsoport nevében Koncz Mária szólt hozzá. Kérte, hogy tisztázzák, 

hogyan lehet az említett eszközökhöz hozzáférni; kinek, mi a dolga, felelőssége a folyamatban. 

Kiforratlannak érezte a koncepciót, amelyből hiányzik mind a célközönség, mind a célok 

egyértelmű meghatározása. Jelezte, hogy ugyanebben a témában már elkezdődött a KKTSZ-ben is 

a munka; most készülnek a szakmai anyagok és a forgatókönyvek, ami komoly szellemi 

teljesítmény, így a megvalósítás minősége nem közömbös.  

Süle András felhívta a figyelmet arra, hogy a KKTSZ ilyen jellegű erőforrásai csekélyek. 

Egyetértett azzal, hogy a javaslat összeállítása érdekben kisebb körben üljenek még össze az 

érdekeltek. Hozzátette, hogy az elmúlt időszakban több megjelenésre is lehetőség nyílt, amelyek 

segítik a kórházi gyógyszerészet bemutatását.  

 

Munkacsoportok beszámolója 

Kovács Ildikó az aktualitás jogi változásokat ismertette. Beszámolt a veszélyhelyzeti, 

technikai jellegű módosításokról, így például a klinikai vizsgálatokkal kapcsolatos jogi 

harmonizációról és a salátarendeletről. Szerinte problémát okoz, hogy van olyan jogszabály, 

amelynek hivatkozása csak egy EU-s rendeletben található meg. Ezeket a változásokat át fogja 

küldeni a kollégáknak a feldolgozást követően. A 2021-ben esedékes szabadságot, a túlmunka 

miatt kiadandó időt nem kötelező az idén kivenni, ez három éven belül megtehető - mondta. A tíz 

napos szabadság, amelyet az egészségügyiek kaptak a járvány elleni küzdelemben való 

részvételükért, görgetett szabadság, de nagy kérdés, hogy ki fog dolgozni, amikor ezt is kiadják.  

Az ÁHT végrehajtási rendeletébe beemelték az irányított városi intézmények 

kötelezettségvállalásához szükséges előzetes jóváhagyás, ellenjegyzés szükségességét. A 

veszélyhelyzeti szabályozás egyes elemeit hatályon kívül helyezték, más részei, fogalmai, az 

irányítói, fenntartói jogosultságok bekerültek különböző törvényhelyekre, akárcsak az EESZT-ben 

kezelt adatok, elsősorban veszélyhelyzeti felhatalmazásai; finomították, kiegészítették az 

összeférhetetlenség szabályozását. Törvény írja elő már a szakdolgozók kötelező, évenkénti 

minősítését is. Törvényi erőre emelték az eddig csak veszélyhelyzeti lehetőséget, hogy számukra, 

de csak számukra a munkáltatói döntésen alapuló illetmény állapítható meg. A szolgálati 

jogviszonyban töltött idő számítása kapcsán kormányrendeleti módosítás történt, ezt 

konkretizálták, egyértelművé tették. Munkahelyváltás esetén megszűnt a megkötöttség, amely 

szerint az új munkahelyen nem kaphat a távozó magasabb bért tizenkét hónapig, akkor sem, ha 

addig csak négy, az új helyen pedig már nyolc órában dolgozik. Válsághelyzeti gyógyszerészeti 

tárgyú kormányrendeletek is törvényerőre emelkedtek.  

Szabó Alexandra a közösségi munkáról beszámolva elmondta, hogy az októberi Gyógyszerészi 

Hírlapban megjelent a Premier esttel kapcsolatos összefoglaló, amely egyben a munkacsoport 

mondanivalóját is tartalmazza: közösségépítés a kórházi szektoron belül. A KGYSZ kongresszuson 

forgatott videójuk látható a YouTube csatornán; a megtekintések száma messze felülmúlta 

elvárásaikat. Sok pozitív visszajelzést és építő kritikát is kaptak, aminek nagyon örültek. 

Igyekeznek ezekben a nehéz időkben is összetartani az ifjúságot.   
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Merczel Sára (oktatási munkabizottság) szerint esedékes a második oktatási program 

előkészítése. Somogyi Aranka, Süle András és Pongrácz Gábor már nyáron egyeztették a program 

részleteit. A munkacsoport vezetője - álláspontját összefoglalva - azt mondta: „Kitartok amellett, 

hogy ez egy nagyon fontos terület, és nem csak a tudomány oldaláról, hanem a gyakorlattal 

összekötve is el lehet a feladatot végezni. Nagyon jó visszajelzéseket kaptunk”. A második 

alkalomra aktuális érdekvédelmi témákat terveznek. Az előadók névsorának pontosítása még hátra 

van; a képzést február végére ütemezik be. Ha lehet, személyes részvétellel, ha nem, akkor on-line. 

Pongrácz Gábor, titkárságvezető elmondta, hogy az országos etikai bizottság ülését, mivel 

személyesen nem lehetett megtartani, lemondták. A felügyelő bizottságé megtörtént. Ezen Iványiné 

dr. Cseh Ibolya nem tudott részt venni; megbízott képviselte. Az Országos Etikai Bizottság elnöke 

által kért dokumentumokat (összeférhetetlenségi nyilatkozatok, elnökségi és bizottsági ügyrendek,) 

rendelkezésre állnak, azokat Pongrácz Gábor eljuttatta a felügyelő bizottság elnökének. A honlap 

előkészítése megtörtént, induláshoz közeli állapotban van. Folyamatos az észrevételek továbbítása 

a fejlesztőknek, akik elvégzik a szükséges javításokat. Ezt követően bemutatta a rovatokat. 

December 15-ig tervezik a munka befejezését. 

A hivatali beszámolót a tagdíjat nem fizetők tagságának törléséről szóló szavazás követte. 

Pongrácz Gábor ismertette a megelőző eljárást. Az eljárásnak – a többszöri felszólításoknak és 

megkeresésnek - köszönhetően az eredeti 50 felszólításból csak 7 volt eredménytelen; ezekről 

kellett döntést hozni.  

 

A következő elnökségi ülés időpont január 19., szerda.  

 

 

II. Hírek röviden 

 

Bella Richárd, Fittler András, Richter Katalin, Vida,Robert, Zemplenyi Antal és munkatársaik 

nagyszerű együttműködéséből született publikáció a BMJ Open hasábjain a gyógyszer-

szerializáció bevezetésének tapasztalatairól a magyar kórházi gyógyszerellátásban. 

https://bmjopen.bmj.com/content/11/11/e047193?fbclid=IwAR39gvfZLg4bqfnoeYs797y4O53pF

A1JUJ-NBjI30z76IIJcqmlHtyQUDqY 

 

A Kamara november 25-i elnökségi ülésén Hankó Zoltán beszámolójának 

leghangsúlyosabb része a csomagküldéssel kapcsolatos jogalkotás előkészítésében való 

kamarai részvétel volt. Ennek számos fordulójában aktívan részt vett Hankó Zoltán; többek között 

az Országgyűlés Népjóléti Bizottsága október 26-i ülésén. A Népjóléti Bizottság kormánypárti 

képviselőinek szavazatával a bizottság – az ellenzéki módosító javaslattal szemben – a 

csomagküldéssel történő gyógyszer-értékesítés lehetőségét megszüntető javaslatot támogatta. 

 

A Kamara több témában (gyógyszeripari stratégia, elemzés a gyógyszertári ágazat helyzetéről, 

a gyógyszer-túlfogyasztással és étrend-kiegészítőkkel kapcsolatos álláspont és javaslatok) is 

anyagot állított össze dr. Lengyel Györgyi miniszteri biztos (ITM) részére.  

 

Egyeztetést folytatott a szoftverfejlesztéssel kapcsolatos további igényekről Szabó Bálinttal, az 

OKFŐ főigazgató-helyettesével.   

 

Hankó Zoltán és Fittler András egyeztetést kezdeményezett az ITM felelős vezetőivel a 2022. 

évi felvételi feltételek pontosítására. Az a cél, hogy a felvehető gyógyszerészhallgatók száma 

továbbra is haladja meg 400 főt, és közülük minél több legyen az „első helyes jelentkező” - 

fogalmazott. 

https://bmjopen.bmj.com/content/11/11/e047193?fbclid=IwAR39gvfZLg4bqfnoeYs797y4O53pFA1JUJ-NBjI30z76IIJcqmlHtyQUDqY
https://bmjopen.bmj.com/content/11/11/e047193?fbclid=IwAR39gvfZLg4bqfnoeYs797y4O53pFA1JUJ-NBjI30z76IIJcqmlHtyQUDqY
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A Kamara december 16-i ülésének fő témája ismét a csomagküldés, a házhoz szállítás és 

az internetes gyógyszerrendelés volt. Hankó Zoltán elnök ismertette az eddigi lépéseket, valamint 

a további jogalkotási folyamatok szükségességét, lehetőségeit. Az elnökség tagjai egyetértettek 

azzal a megállapítással, hogy „nemcsak a csomagküldést kell kivezetni a rendszerből, hanem a 

házhoz szállítás és internetes gyógyszerrendelés teljes és átfogó újragondolására van szükség, 

ugyanis a technikai feltételek változását ez idáig nem követte a jogalkotás”. 

Az elnökségi ülés másik fontos témája az orvostechnikai eszközök regisztrációjával kapcsolatos 

jogi szabályozás volt. Tóth László helyettes államtitkártól Hankó Zoltán felhatalmazást kapott a 

korrekció előkészítésére, „az orvostechnikai eszközök forgalomba hozatalában és forgalmazásában 

érintett szervezetekkel közösen egységes módosító javaslat” készítésére. Az érdekeltekkel 

folytatott megbeszélések eredményeképpen december 6-án megszületett a közös javaslat, amelyet 

megküldtek az EMMI-nek. A témában a kamara elnöke Gulyás Gergellyel, a Miniszterelnökséget 

vezető miniszterrel is egyeztetett.  

 

A Kamara részéről Hankó Zoltán és Sohajda Attila folytatott megbeszélést – más témák mellett 

- a magisztrális gyógyszerkészítésről és a gyógyszertárak gazdálkodásával kapcsolatos kérdésekről 

Palkovics László innovációs és technológiai miniszterrel és Szabó László egészségipari 

fejlesztésekért felelős miniszteri biztossal. 

 

Az Amerikai Kórházi Gyógyszerészeti Társaság éves kongresszusa december 5-9. között, 

újfent virtuális formában zajlott. Süle András előadásában a kórházi gyógyszerészek szerepét 

hangsúlyozta az evidenciákon alapuló terápiás döntéshozatal során, a Covid-pandémia európai 

vonatkozásában.  

 

 

Budapest, 2021. december 31. 
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